
Zápis z jednání Ekonomické komise Akademického senátu MU (EK AS) 

ustavené Akademickým senátem MU (AS MU) ve volebním období 2021-2024 

  

Termín konání: pondělí 27. 11. 2023 ● 15:00-16:45 ● Ekonomická zas. míst. RMU + MS Teams 

Přítomni: doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D.; Mgr. David Novák; Mgr. Damir Solak; doc. PhDr. David 

Zbíral, Ph.D.; PhDr. Markéta Horáková, Ph.D.; M.Sc.; prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc.; doc. RNDr. Tomáš 

Pitner, Ph.D.; JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D.; Bc. Jiří Procházka; Ing. Mgr. Jana Juříková, Ph.D.; doc. Ing. 

Vladimír Hyánek, Ph.D.; RNDr. Matej Antol, Ph.D.; Mgr. Tomáš Sedláček; doc. PhDr. Karel Pančocha; Ph.D.; 

MUDr. Michal Jurajda, Ph.D.; Mgr. Ondřej Nováček, Jakub Okruhlica 

  

Hosté: AS MU: Mgr. Josef Menšík, Ph.D. (předseda AS MU) 

RMU: prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D. (rektor), Mgr. Marta Valešová, MBA (kvestorka), Ing. 

Lenka Hrdličková (ředitelka Ekonomického odboru), Ing. Lukáš Palko (ředitel Odboru výzkumu), 

Ing. Aleš Havránek (ekonom rozpočtu a analýz – Ekonomický odbor),  

Program:  

1) Úpravy pravidel sestavování rozpočtu pro rok 2024 v části PVČ  

     Úpravy pravidel sestavování rozpočtu pro rok 2024 – část II DKRVO 

2) Různé 

 

1. Úvod; Projednání úpravy pravidel sestavování rozpočtu 2024 

Předseda EK přivítal přítomné, konstatoval komisi za usnášeníschopnou a následně předal slovo rektorovi 

MU. Ten uvedl kontext projednávaných podkladů a vysvětlil jejich roli ve strategickém řízení univerzity. 

S příslušnými prezentacemi poté vystoupila Mgr. Valešová a Ing. Palko, kteří hlouběji představili především 

plánované změny. Bylo také konstatováno, že projednávaný materiál byl předmětem dlouhodobých debat 

s relevantními aktéry, především zástupci jednotlivých fakult, zejména děkany a tajemníky. 

Rektor, kvestorka a zástupci rektorátu odpověděli na průběžné dotazy a komentáře. Prezentována byla také 

problematika CORE předmětů, kontraktu, otázka střednědobého výhledu apod. 

  

EK AS MU doporučuje AS MU vyslovit souhlas s návrhem znění směrnice „Pravidla sestavování 

rozpočtu MU pro kalendářní rok 2024“. 

 

Pro: 16, Proti: 0, Zdržel/a se: 0 

 

2. Různé:  

MUDr. Jurajda vznesl dotaz k problematice tvorby centralizovaných investičních zdrojů z FRIMů jednotlivých 

fakult. Výše centralizace FRIM z nedotačních odpisů je v současné době 50 %. MUDr. Jurajda deklaroval, že 

tato situace například omezuje možnosti fakult obnovovat základní investiční vybavení laboratoří, o které nelze 

žádat z grantových zdrojů.  Do debaty se zapojil rektor, kvestorka a Mgr. Novák.   

 

 

 

Zasedání bylo ukončeno v 16:10.     Zapsal: Vladimír Hyánek 


